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CORDAAD 
 CDA Senioren       -        Nieuwsbrief  1     -        april  2018    

 
De verkiezingen voor de gemeenteraden zijn achter de rug. Veel CDA-
senioren hebben zich enthousiast ingezet in de campagne. In mijn 
omgeving was de gemiddelde leeftijd van de canvassende en 
bordenplaatsende vrijwilligers hoog. De komende jaren moet echt voor 
aanvulling uit jongere leeftijdscategorieën worden gezorgd. Ik heb grote 
bewondering voor de vrijwilligers - echte bikkels! - die onze partij soms in 
barre winterse omstandigheden onder de aandacht van potentiële kiezers 
op straat brachten. We zijn trots op het behaalde resultaat. Landelijk zijn 
we nog steeds de partij waarop de meeste stemmen zijn uitgebracht. Het 
verschil tussen de positie in de grote steden en het landelijk gebied is niet 
kleiner geworden. Inspanningen blijven nodig om ook in de grote steden 
kiezers voor het CDA gedachtengoed te winnen. 
Het raadsbeeld toont een voortgaande versplintering in steeds kleinere 
fracties. Je zou kunnen zeggen dat er democratisch gezien winst wordt 
geboekt. Kiezers brengen steeds bewuster hun keuze uit. Het is echter in 
een gefragmenteerde raad een uitdaging om een stabiel college te 
vormen. Het CDA kan als middenpartij bij uitstek daar waar nodig een 
belangrijke rol spelen om als verbinder coalities of zelfs raadsbrede 
programma’s mogelijk te maken. Zelf ben ik er niet uit of de ontwikkeling, 
waarbij er steeds meer partijen in onze vertegenwoordigende organen 
zitten, goed is. Onmiskenbaar voelen kiezers zich meer vertegenwoordigd 
door een grotere keuzemogelijkheid. Het lijkt dat kiezers niet hun keuze 
bepalen op de inhoud van programma’s, maar op de bestaande beelden 
van partijen en personen, die hen vertrouwen inboezemen. We zullen hier 
als partij rekening mee moeten houden. Nog steeds voelt maar iets meer 
dan de helft van de kiezers zich geroepen een stem uit te brengen voor 
hun lokale vertegenwoordiging. Ongemakkelijk voelt het ook dat er in de 
profileringsdrang steeds meer respectloos groepen worden bejegend en 
zelfs als individu worden belaagd. Dat wordt in het woord ‘samenleving’ 
niet bedoeld, daar moet ruimte zijn voor een breed scala aan opvattingen 
met als uitgangspunt een maatschappij waar iedereen zich in kan thuis 
voelen met breed gedeelde gemeenschappelijke waarden en normen.  
Het CDA moet zich als organisatie richten op de toekomst, nodig omdat  
steeds minder mensen zich als lid van een politieke partij aanmelden. Het 
is nodig de partijorganisatie aan te passen op die situatie en daarbij 
slagvaardig te blijven, de ideologie te spreiden,  
maar nog belangrijker mensen te blijven  
aanspreken om een bijdrage te leveren aan  
het formuleren van die ideologie. Nieuwe  
vormen van betrokkenheid,anders dan een  
volledig lidmaatschap, dienen daarbij niet te  
worden geschuwd.  
Een flinke uitdaging voor ons allen.  
Ik wens u een mooie start van het voorjaar,  
geniet er van. 

 
Reginald Visser 
 
 

 

 VAN DE VOORZITTER 

 
 

CO-CREATIE 
 

 

Samen iets maken!  De term co-cratie 
kwam ik tegen bij de installatie van een 
lector  gezondheidswetenschappen aan de 
Saxion Hogeschool.  
Op deze instituten worden jonge mensen 
opgeleid om als professional  
in de zorg voor meer of minder zieke 
mensen (en dat zijn overwegend ouderen) 
te werken. De opleiders zitten veelal nog 
midden in hun maatschappelijke carrière. 
Hun opleidingen kenmerkten zich lange tijd 
vooral als technisch goede zorg biedend.  
De client is ziek en de professional weet 
wat het beste gedaan kan worden. 
Het nieuwe lectoraat beseft dat de moderne 
client, van welke leeftijd ook, 
vaak heel goed in staat is zelf aan te geven 
welke zorg het best passend is. 
Een gepensioneerd medicus als patient 
bijv. weet vaak minstens evengoed als een 
verzorger wat er te doen staat. 
Clienten mee laten denken over het 
genezings- of behandelingsproces zal tot 
betere en passender zorg leiden. 
Co-creatie  vind je steeds meer. 
Ouderen bouwen hun Knarrenhof, een 
eigen gezamenlijke woonvoorziening met 
zorginkoop. En zorginstellingen leren ervan 
om hun aanbod passender te maken voor 

senioren.  
 

Theo Morskate 
 

 



 

UIT DE KAMER 

 

 
   SPOEDEISENDE HULP 
    

   Het CDA maakt zich ernstig zorgen 
   over een aantal regio’s in Nederland, 
   waarbinnen spoedeisende hulp niet 
   voor iedereen binnen de norm van 
   45 minuten beschikbaar is.  
   Woordvoerder Joba van den Berg: 
   ‘In een aantal regio’s staat deze 
   bereikbaarheidsnorm onder druk.  
 
 

   BLAUW OP STRAAT 
 

   CDA Tweede Kamerlid Chris van 
   Dam komt met een initiatiefnota over 
   de politie: ‘Ruimte voor, vertrouwen 
   in blauw op straat’. Hij doet 12  
   voorstellen die ertoe moeten leiden 
   dat de politieorganisatie op korte 
   termijn lucht krijgt en dat er meer 
   capaciteit beschikbaar komt.  
   Een tekort aan personeel, bij de 
recherche, in de basisteams. Wijkagenten die niet aan hun 
eigenlijke werk toekomen. Een té hoog ziektepercentage. 
Opleidingen en trainingen die er bij inschieten. De 
komende jaren zullen ruim 14.000 politiemensen de dienst 
verlaten, zij gaan met welverdiend pensioen. Op een 
operationele sterkte van 50.000 politiemensen is dit een 
enorme aderlating. De uitstroom zal de eerste tijd hoger 
zijn dan de nieuwe instroom.  
Het CDA legt de prioriteit bij de burger in nood. Door snel 
aangiftes op te nemen, door tijdig aanwezig te zijn bij prio1-
meldingen. Van Dam: ‘Ik wil dat de politie zélf meer 
zichtbaar op straat aanwezig is. Ik wil niet dat het toezicht 
op straat helemaal door gemeentelijke handhavers wordt 
overgenomen, hoe fantastisch die mensen hun werk ook 
doen. Ook wil ik dat de politie niet alleen nog maar komt 
als er een incident is.’ 
 

 
   RIJBEWIJS OUDEREN 
    

   Van honderden ouderen is het  
   rijbewijs ten onrechte afgenomen zo 
   meldt de NOS. CDA Tweede  
   Kamerlid Maurits von Martels heeft 
   de minister van Infrastructuur en 
   Waterstaat tijdens het Vragenuurtje 
   gevraagd naar deze cijfers.  
   Von Martels: ‘’De politie en de  
   marechaussee hebben de afgelopen 
drie jaar ten onrechte rijbewijzen ingenomen van 229 
automobilisten van 70 jaar en ouder. Na medisch 
onderzoek en eventuele rijtest bleken deze 
zeventigplussers volledig in orde te zijn. Vaak kregen zij 
pas na een half jaar hun rijbewijs terug’’. Von Martels 
pleitte voor kortere termijnen van teruggave. Tevens vroeg 
Von Martels de minister of zij ervan overtuigd is dat er 

geen sprake is van leeftijdsdiscriminatie.   

MAIDENSPEECH LENNY GELUK, 16-3-‘18   

  

Lenny Geluk-Poortvliet (74) hield donderdag 16 maart in de 

Tweede Kamer haar ‘maidenspeech’. Dat deed ze tijdens 

een dertigledendebat over de ranglijst van het World 

Economic Forum. Uit die ranglijst blijkt dat Nederland in het 

Global Gender Gap Report is gedaald naar de 32de plaats. 
 

 
 

Tijdens het persoonlijke gedeelte van haar inbreng vroeg 

Geluk in het bijzonder aandacht voor de positie van ouderen 

in onze samenleving: “Nog te vaak merk ik dat ouderen 

worden weggezet als aparte groep, waaraan ook allerlei 

problemen gekoppeld worden. Ik wil helpen dat beeld te 

doorbreken en te laten zien dat het niet klopt. Veel senioren 

zijn zeer vitaal en bij de tijd.(…) Wat mij betreft zijn ouderen 

een heel gewoon, te respecteren onderdeel van de 

maatschappij. Bij diversiteit hoort ook een verschil in 

leeftijdsopbouw. In de eerste plaats moeten senioren dit  

zelf beseffen en daar ook naar handelen. Door te blijven 

participeren in de samenleving, bijvoorbeeld met 

vrijwilligerswerk. Gelukkig blijven steeds meer senioren 

tegenwoordig actief. Ik wil hierin ook een voorbeeld zijn.  

Mijn inzet voor de komende jaren zal zijn om actief te 

werken aan een ander beeld over ouderen.  

Ik noem het de kunst van het verouderen.” 

 

     Binnenkort komt de minister 

     met een emancipatienota. 

     Geluk vroeg de minister om 

     in die nota ook in te gaan op

     de emancipatie van  

     ouderen. Wordt bijvoorbeeld 

bij het bestrijden van discriminatie in sollicitatieprocedures 

ook gewerkt aan het tegengaan van discriminatie van 

ouderen op de arbeidsmarkt? En zo ja, hoe? En zijn er ook 

internationale vergelijkende onderzoeken beschikbaar 

waarin we kunnen vergelijken hoe goed (of slecht) we het 

doen op het gebied van ouderenparticipatie? 

 

Ze sloot haar maidenspeech af met de woorden:  

“Er verandert voortdurend veel. Het is de taak van ons als 

Kamerleden om ons werk te doen wat bij deze tijd past.  

Dat is voortdurend aanpassen aan de tijd.”  
 

 
 



 

HET CDA VAN DE TOEKOMST 

  
     CDA vice-voorzitter Frank Kerckhaert was 

     op 7 maart 2018 te gast in onze  

     vergadering. Hij stond stil bij de  

     ontwikkelingen in het partijpolitieke  

     landschap, zoals die zich de laatste jaren 

     aftekenen.   

 

Kiezers op drift. Weinig stabiliteit en richting in de keuze van de kiezers. 

Versnippering en splitsing van fracties. Opkomst van thema-partijen. Nieuwe 

vormen van zoeken naar potentiële kiezers. Invloed van sociale media en 

beïnvloedingsstrategieën.  

Het lidmaatschap van politieke partijen is in Nederland spectaculair 

afgenomen en dat roept vragen op over de legitimiteit van het mandaat dat 

onze volksvertegenwoordigers uitoefenen. 

 

Het CDA bereidt zich voor op een grondige herpositionering. 

Daarbij komen vragen aan de orde als: 

 Blijft het CDA een beginselpartij in een geseculariseerde wereld of is 

 een weg naar een programmatische organisatie onontkoombaar? 

 Hoe ziet het lidmaatschap eruit? 

  Kun je passief en actief lid zijn met daarbij passende rechten en 

  contributieverplichtingen. 

  Kun je ook donateur worden of steunlid met daarbij passende  

  rechten? 

 Hoe bereik je potentiële kiezers (leden)? 

  Staat de partij open voor themabijeenkomsten waar ook niet-leden 

  inbreng kunnen leveren? 

  Hoe maken we gebruik van Social Media 

  Veranderen de rollen van radio en TV en de geschreven pers? 

 Hoe komen we tot standpuntbepaling in het CDA. 

  Hoe organiseer je dat vanaf de basis ideeën, gevoelens en plannen 

  hun weg vinden naar bestuurlijke niveaus. 

  Hoe maak je gebruik van de deskundigheid van leden? 

  Zijn de Tweede en Eerste Kamerfractie leidend of volgend in die 

  opvattingen? En hoe voorkom je ‘ruis’ 

  Wat is de rol van het Wetenschappelijk Bureau?     

 

Op deze vragen zal het Algemeen bestuur van het CDA zich beraden en 

met voorstellen komen naar komende congressen. 

 

    We hebben als CDA Senioren alvast munitie

    meegegeven voor het debat.  

    We vinden dat niet de waan van de dag, 

    maar universele waarden de koers van onze

    partij moet bepalen. Als een actueel  

    programma is behandeld, of zijn betekenis 

    heeft verloren, is er voor een 

programmapartij geen plaats meer. Hoewel nu ondergewaardeerd, is de 

continuïteit van een stabiel democratisch bestuur van grote betekenis voor 

een goed functionerende samenleving. 

CDA-Senioren menen dat ze als netwerkorganisatie een modern voorbeeld 

zijn van interne vernieuwing. We zijn bezig met gedachtenvorming op 

thema’s die met name de groeiende groep ouderen in de samenleving 

betreffen. We zoeken daarbij voortdurend naar andere en nieuwe opgaven 

waar we voor staan en willen uitdrukkelijk ook de verbinding tussen 

generaties in stand houden. 

 

   

 

THUIS IN VERPLEEGHUIS 

 
 
 
 
 
 
 
   

Het door minister Hugo de Jonge op 10 
april 2018 gepresenteerde programma 
‘Thuis in het verpleeghuis’ geeft aan 

hoe de verpleeghuiszorg de komende 
jaren merkbaar en meetbaar verbeterd 
moet worden. 
 Alle verpleeghuizen moeten nu al aan 
bepaalde kwaliteits- en veiligheids-
normen voldoen, maar er zijn grote 
verschillen tussen verpleeghuizen.  
Dat vraagt om een gedegen plan van 
alle partijen die een rol spelen in de 
verpleeghuiszorg. 
Vanaf 2021 wordt ruim ruim € 2,1 miljard 
extra geinvesteerd, waardoor de totale 
structurele uitgaven aan verpleeghuis-
zorg oplopen tot 13 miljard per jaar.  
De extra investeringen zijn bedoeld om 
verpleeghuizen in de gelegenheid te 
stellen meer mensen aan te nemen en 
zodoende meer tijd en aandacht aan 
bewoners te geven. Daarover worden 
concrete afspraken gemaakt. Er komen 
in totaal zo‘n 70.000 mensen extra voor 
de verpleeghuiszorg. 
Minister De Jonge: 

“Voor mij is nu het allerbelangrijkste dat 
elke oudere merkt dat de zorg in het 
verpleeghuis beter wordt.  
Misschien is het er anders dan in je 
eigen huis, maar we zijn pas klaar als 
elke bewoner zich thuis voelt in het 
verpleeghuis.” 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 
 
 

 

Dagelijks bestuur  

 

Voorz.  Reginald Visser  

Vice Voorz.  Jan Beumer  

Secr. Arie Slob 

Penn.mr.  Jaap van der Spek  

 

Algemeen Bestuur  

 

Groningen   Bernard van Geuns  

Friesland  vacature  

Drenthe  Hans de Vries  

 Albert van Goor  

Overijssel  Diny Laarman-Hemstede  

 Theo Morskate  

Flevoland  Klaas van der Knaap 

 Jan Ovinge 

Gelderland  Hilde Haverkamp-Rombaut  

 Ria  Aartsen-den Harder  

Utrecht  Henk Klein Kranenburg 

N. Holland  Aagje Zeeman  

 Arthur Brand  

Z. Holland Monique Vogelaar (ESU) 

 Peter Pex 

Zeeland  Sien de Mol- Marcusse  

 Piet Clarisse  

N Brabant  Theo Kloet  

 Pieter Springer 

Limburg  Theo Krebber  

 Paul  Winkes  

Gr. Steden  Kees  van der Meer  

 Jouke Bosma  

 

 

 

per 1  april 2018 
 

Landelijk Platform  

CDA Senioren 
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Cordaad wordt u automatische toegezonden na aanmelding op onze website 

  CDA- SENIOREN IN FLEVOLAND               
 

Hoewel het in juni van dit jaar 100 jaar 

geleden is dat de Wet op de 

droogmaking van de Zuiderzee door 

het parlement werd aan genomen, is 

onze provincie nog betrekkelijk jong. 

Per 1 januari 1986 werd de provincie 

Flevoland ingesteld. Het was toen qua 

inwoneraantal de kleinste provincie; 

dat stadium zijn we inmiddels voorbij. 

Alle 6 gemeenten groeien, maar het 

ligt vooral aan de snelle groei van 

Almere dat Flevoland niet meer de 

kleinste is. Flevoland mag dan jong  

zijn, we zijn hier op velerlei terreinen 

actief. Zo ook bij CDA-Senioren.  

De tweede landelijk voorzitter van 

CDA-S kwam uit Flevoland. Dat was 

Harm Gerssen, afkomstig uit Urk en 

later wethouder in Zeewolde. Hij was 

het die de start van CDA-S heeft 

ingeluid. Tot een poosje geleden 

waren er nog 3 mensen actief in CDA-

S Flevoland, te weten Korrie Hasper, 

Klaas van der Knaap en Wout ten 

Napel. Wout heeft geruime tijd 

Flevoland vertegenwoordigd in 

landelijk CDA-S. Wij zijn Wout daarom 

veel dank verschuldigd. Toen Wout 

echter de tijd gekomen achtte om op te 

stappen bleven er maar twee mensen 

over,  te weinig om door te gaan.  

Maar Korrie, als altijd strijdlustig, pakte 

CORDAAD de koe bij de horens en 

benaderde mij om het aantal weer op 

zes  te brengen, per gemeentelijke 

afdeling één.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

In CDA Flevoland is het een zaak 

van ons kent ons. Elk jaar  is er bijv. 

een reunie van Oud CDA Staten-

leden. Binnen 2 weken waren we 

weer compleet met zijn zessen. 

waarvan 4 oud Statenleden. 

Allemaal mensen die zich  op 

velerlei terreinen hebben ingezet 

voor Kerk, Staat en Maatschappij, 

zoals we dat vroeger noemden.  

Ons zestal bestaat uit: 

Jannie Oyevaar,  Noordoostpolder  

Korrie Hasper,  Almere 

Hans Crebas,  Urk, secretaris 

Klaas van der Knaap, Zeewolde,  

Afgevaardigde naar Landelijk CDA-S 

Jan Ovinge ,  Lelystad, 

Afgevaardigde naar Landelijk CDA-S 

Jan de Graaf,  Dronten, voorz., 

afgevaardigde AB CDA-Flevoland . 
 

Wij zijn inmiddels al wat ingewerkt 

en zijn een enthousiast team, dat 

gaat proberen in het Haagse CDA-S 

de belangen van de senioren in ons

       land, en dat zijn 

       er inmiddels  

       velen, en er                                                

                   komen er steeds 

       meer bij, te  

                   behartigen,                            

  

                   Jan de Graaf  
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